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   رأی قلع و قمع بازار گل در سال96
در رابطه با روند تغییر کاربری روایت های مختلفی وجود دارد و شــهردار ســابق 
منطقه14 در رابطه این موضوع گفته بود: »در دهه گذشته کمیسیون طرح 
و بررسی تشکیل شد که کاربری این اراضی را فرهنگی و مذهبی قرار داد و 
اعلام کرد که این زمین در اختیار شهرداری تهران قرار بگیرد. بندهای مصوب 

این کمیسیون معطل ماند و بعد از آن نیز کمیسیون ماده ۵، کاربری این 
زمین ها را تجاری و خدماتی اعلام کرد، اما این زمین ها در لایه تثبیت 

ذخیره اراضی قرار دارند و قابلیت تجاری و خدماتی سازی  
ندارند.« در ســال۹۶ رأی قلــع و قمع بــازار گل از طریق 
کمیسیون ماده1۰۰ صادر شد و در سال های ۹۸ و ۹۹ چندبار دیگر 

اجرای این رأی ابلاغ شد، اما با شکایت 2مالک به دیوان عدالت اداری 
اجرای حکم معطل ماند.

   آتش در گلستان
ســاعت 14:۵۰ از دومین روز دی ماه، بازار گل 
محلاتی حادثه ای تلخ را تجربه کرد و این موضوع 
موجب شــد تا بار دیگر پرونده ایمن ســازی  و 
تغییر کاربری بازار گل باز شود. هرچند به گفته 
مسئولان آتش نشــانی این بازار از سال13۹۶ 
تا 14۰۰، 2۰حادثه آتش ســوزی را پشت سر 
گذاشــته بود، اما این حادثه چنان اثر بدی بر 
آرامش منطقه گذاشت که اعضای شورای شهر 
نیز در نخستین جلسه علنی خود، بررسی این 
موضوع را در دستور کار قرار دادند تا شاید بازار 
گل محلاتی در مسیر ساماندهی قرار بگیرد. در 
گزارش بررســی حادثه آتش سوزی در جلسه 
۸ دی ماه14۰۰ شورای شــهر اعلام شده بود 
که حدود ۶۰۰غرفه  در این بــازار وجود دارد، 
3۰درصد آنها خشکه فروشی )لوازم تولد( است 
و با توجه  به شــرایط ناایمن، از سال۹2 حدود 
1۰ اخطار و ۸دستورالعمل برای این بازار صادر 

شده بود.

 احتمال انتقال مالکیت به شهرداری
ســیدمحمد آقامیری، عضو شــورای شهر نیز 
در آن جلســه به موضوع تملک ایــن بازار گل 
اشاره کرده بود: » بازدیدی از بازار گل محلاتی 
داشتم و غرفه داران آنجا مدارکی آوردند مبنی 
بر اینکه املاک در سال۶2 متعلق به شهرداری 
بوده و در ســال7۶ شــهرداری 2۰هزار متر از 
این زمین ها را بــه اتحادیه بازار 
گل می دهد و چون شهرداری 
طی سهل انگاری، این زمین ها را 
تملک نکرده است، حالا 
سازمان زمین شهری 
در حال ایجاد سند 
بــرای ایــن غرفه ها و 
قلع وقمع غرفه دارانی است 
که به شــهرداری اجاره 
می دهنــد؛ بنابراین در 
تلاش برای پیگیری این 
موضوع و انتقال مالکیت آن به 

شهرداری هستیم.«

   بازار گل محلاتی در مسیر تغییر
ساماندهی بازار گل محلاتی با ایده های مختلفی همراه شده اســت، در دوره ای قرار بود که 4بازار گل در اتوبان شهید بابایی، بوستان ولایت، مرکز خریدوفروش 
خودروی آیت الله سعیدی و بهشت زهرا)س( جایگزین این بازار گل شوند، برخی نیز پیشنهاد ساماندهی همین بازار یا انتقال آن به زمینی مجاور ملک کنونی را 
پیشنهاد دادند. امیر یزدی، شهردار منطقه14 در گفت وگو با همشهری به بیان آخرین اقدامات و طرح ها برای تغییر کاربری بازار گل پرداخت و گفت: تغییر کاربری 
در جهت حفظ این بازار است و می خواهیم یک مجموعه مدرن و امروزی در این محل به منظور فروش گل و خدمت به مردم ایجاد شود، بنا نیست که تغییر کاربری 
منجر به انجام فعالیت هایی به جز گلفروشی شود. به گفته امیری »نزدیک به ۶۰۰ تا 7۰۰نفر در این بازار گل مشغول به فعالیت هستند و ما تلاش خواهیم کرد تا با 
ایجاد یک فضای مناسب به منظور پرورش، فروش و نمایشگاه گل، شرایط کار شاغلان این بازار را بهتر کنیم. پیش بینی من این است که اگر این اتفاق بیفتد، یک 
مجموعه گل و گیاه به مساحت 7۰هزار مترمربع ایجاد شود. افرادی که در بازار گل هستند هم همین خواسته را دارند و اگر این اتفاق بیفتد بدون شک بازار گل 

محلاتی به یک الگو در کشور تبدیل خواهد شد. این مجموعه می تواند اتفاق بزرگی را در منطقه 14رقم بزند.«

   دستورالعمل برای رفع ناایمنی بازار گل
در دهه های مختلف منطقه 14با گلخانه های سرزنده اش شناخته می شد و در 
گذر زمان برخی از این گلخانه ها از گل خالی و به حال خود رها شدند. یزدی در 
توضیح وضعیت گلخانه های این منطقه نیز گفت: این گلخانه ها املاک شخصی 
اســت و ما در این حوزه نمی توانیم اقدامی انجام دهیم، اگر درختی باشد که 
خشک شود، بدون شک شهرداری جدی برخورد خواهد کرد و جریمه های 

سنگینی در نظر خواهد گرفت. او معتقد است که »تا چندین دهه 
پیش، تمام این محدوده مزرعه بود، اما نمی توان توقع داشت 

که هم شهر توسعه پیدا کند و هم مزرعه حفظ شود. 
تغییرها مطابق با طرح تفصیلی بوده است که تمام 

متولیان امر آن را امضا کردند. طرح تفصیلی 
از سوی دو ســوم اعضای دولت امضا و به 

شهرداری برای اجرا داده می شود.
شــهردار منطقــه14 درخصــوص 
وضعیت باغ گل محلاتی با بیان اینکه 
دستورالعمل ایمنی آتش نشانی در 
باغ گل اجرا شــده و بخش زیادی 
از ایمن ســازی  ها براســاس این 
دســتورالعمل بوده، گفت: قرار 
شده مشــکل ناایمنی بازار حل 
شود و در این زمینه آتش نشانی 
دستورالعملی را صادر کرده است. 

دربــاره این محــدوده باید وزارت 
راه و شهرســازی پیشــنهاد تغییر 

کاربری را به کمســیون ماده ۵ ارائه 
دهد و مالکیت آن نیز پیگیری شــود 

و بعد از مشــخص شــدن مالک، پول از 
سوی دادگستری به  حساب آن مالک واریز 

شود تا ما در شــهرداری برای آنها پروانه صادر 
کنیم. در بحث ایمنی سازی نیز با دستورالعمل 
آتش نشانی بخش قابل توجهی از ایمن سازی  

سازه فعلی آن تامین شده است. همچنین با دانشگاه آزاد که در همجواری آن 
دارای زمین است صحبت شده تا پارکینگ وســیع تری برای بازار گل فراهم 
شود. در نهایت پیشنهاد تغییر کاربری بازار گل باز هم درخصوص موضوع گل 

و مشتقات آن خواهد بود.

   جای گرفتن در لیست ساختمان های ناایمن
لیست ساختمان های ناایمن تهران یکی از اتفاقات مهم شهر بود که سرانجام در خرداد ماه14۰2 به صورت رسمی 
منتشر شد. ساختمان های نام آشنایی در این لیست جای داشتند که براساس گفته غلامعباس ترکی، معاون حقوق 

عامه و پیشگیری از وقوع جرم دادستانی کل کشور، بازار گل محلاتی نیز به عنوان ساختمان ناایمن معرفی شد.

قدم زدن در میان غرفه های بازار گل محلاتی و نگاه کردن به گل های سبز و سرخ آن، به یکی از تفریحات مردم تهران تبدیل 
شده و هر پایتخت نشین روزی مسیرش را به سمت اتوبان محلاتی و خیابان شهید گل شناس کج کرده تا کاسه چشمانشان را از 
رنگ گیاهان شاداب پر کند. این بازار گل در تمام آخر هفته ها، میزبان سیل جمعیت علاقه مندان به گل و گیاه است و تمام 
خیابان های اطراف بازار به صحنه ای برای یافتن نزدیک ترین جای پارک تبدیل می شود تا هر فردی با خرید 
گلدان مورد علاقه خود راهی خانه شود. خوانساری ها و محلاتی ها افرادی بودند که با پیشینه تولید 
گل و گیاه در دهه60 یک بازار روباز گل و گیاه در میدان محلاتی به راه انداخته بودند و این بازار در 
کنار گلخانه های متعدد منطقه به مأمنی برای دوستدارهای گل و گیاه تبدیل شده بود، اما در 
گذر زمان و به  منظور ایجاد بزرگراه محلاتی، ساماندهی روز بازارها، حکم تغییر محل این بازار 
گل داده شد. به این ترتیب در اوایل دهه70 نخستین بازار گل تهران با مساحتی نزدیک به 
26هزار مترمربع فعالیت خود را آغاز کرد و در گذر زمان زمزمه های تغییر کاربری این 

بازار گل به گوش رسید.
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افتتاح نخستین ایستگاه گردشگری هوشمند

سیدمحمدحســین حجــازی، مدیرعامــل منطقــه فرهنگــی و گردشــگری عباس آبــاد: نمایشــگاه عکســی از 
جاذبه های گردشگری تهران در گالری کوشک باغ هنر به مدت 4روز از ۷ تا ۱۰مهر برگزار می شود. همچنین 

کارگاه زنده صنایع دستی نیز از ۹ تا ۱4 مهرماه از ساعت ۱۶ تا ۲۰ در محل پل طبیعت برگزار می شود.

تست گرم موفق ۲ خط »متروباس« در تهران
مهدی علیزاده، مدیرعامل شــرکت واحد اتوبوســرانی تهران: تســت گرم ۲دســتگاه متروباس موفقیت آمیز 
بوده است. 4دستگاه متروباس در اتوبوسرانی داریم که به دلیل نواقص فنی متعدد در 5سال گذشته هیچ 

سرویسی نداده اند، اما بعد از 5سال توقف  یک دستگاه متروباس را در خط۲ فعال کردیم.

راه اندازی تصفیه خانه محلی
حلیا حسینی، مدیرکل محیط زیست و توســعه پایدار شــهرداری تهران: ما در اداره کل محیط زیست به دستور 
شهردار تهران به دنبال تامین منابع آب پایدار هستیم که یکی از ارکان تحقق این هدف راه اندازی تصفیه خانه های 

محلی است که رویکرد ما استفاده از کارشناسان و مشاوران محلی برای تعیین محل و میزان حقآبه است.

تلاش مدیریت شهری برای تبدیل »تراموا« به یک مد ماندگار
میثم مظفر، رئیس کمیته بودجه و نظارت شورای شهر تهران:  مدهای فعلی حمل ونقلی شهر تهران پاسخگوی 
نیاز ۱۷کریدور پرتقاضای شهر تهران نیست. در تلاشیم تراموا به یک مد ماندگار در شبکه حمل ونقل پایتخت 

تبدیل شود. اگر شورا در زمینه احداث تراموا قانع شود، می تواند کمک کند.

حسین کرمی؛ رئیس اداره حقوقی منطقه 14یادداشت گزارش کار امروز

مهم ترین اقدامات مدیریت شــهری،کف مناطق رخ می دهد و 
همشهری در پی مطالبه گری از شــهرداری های مناطق است تا 
مشخص شود هر منطقه در هر روز چه اقدامی انجام داده است.

منطقه 

از ابتدای صبح با حضــور معتمدان و فعالان اجتماعی از ســطح محله 1
محمودیه بازدید کردم و موضوعات این محله به مدت 3ساعت مورد 
بررســی میدانی قرار گرفت. ســپس در جلســه تکمیلی با معتمدین و 
نخبگان محله محمودیه ، مسائل اجتماعی و فرهنگی محله بیان شد.

سیدمهدی صباغ

منطقه 

با حضور مدیــرکل ایثارگــران شــهرداری تهــران در مراســم تقدیر از 9
ایثارگران شاغل در شهرداری منطقه ۹ شرکت کردیم.

محمدرحیم مرتضوی

منطقه 

از ســاعت ۶ بامــداد در ســطح ناحیه ۲ بــا همــه معاونــان و مدیران 5
ســتادی بازدید داشــتیم، مســائل و مشــکلات شــهروندان بررسی 
شــد و پیشــنهاداتی نیــز بــرای ســهولت زندگــی در مســیر بازدیــد 
داده شــد. ســپس به مناســبت ســالروز شکســت حصر آبادان در 
امامزاده جعفــر )ع( کــن به همــراه امام جمعــه کن، رئیــس اوقاف، 
مدیران منطقه بر ســر مزار شــهدا ادای احترام شد و تا عصر ضمن 
حضور در جلســات مختلف و دیدارها، پروژه های شاخص منطقه 

مورد بازدید قرار گرفت.

احسان شریفی

منطقه 

روز گذشته با محمود حسابی، فرزند پروفسور حسابی دیدار داشتم 1۲
و مقرر شد که اختراع پروفسور حسابی در منزل پدری ایشان نصب 

و در اختیار عموم قرار بگیرد.

وحید رضا انارکی محمدی

منطقه 

فاز اول پروژه بزرگراه شــهید بروجردی حد فاصــل آزادگان تا میدان 18
جانبازان وارد مدار افتتاح شده است. بازدیدی از این پروژه داشتم 

و آخرین بررسی ها انجام شد.

محمد جواد خسروی

منطقه 

از پروژه احداث تبادل کندرو به تندرو در رویکرد شرق به غرب بلوار 3
میرداماد بازدید کــردم. با احداث این پروژه، صــف ترافیکی در این 
محدوده کاهش می یابد و این، باعث روانســازی تردد خودروها در 

کندرو و افزایش ایمنی این معبر می شود.

حمید جوانی

منطقه 

روز گذشــته همراه با حبیب کاشانی، عضو شــورای شهر در جلسه 11
دیدار مردمی حاضر شدم و به بررســی مسائل و مشکلات منطقه 

پرداختم.

سید محمد موسوی

منطقه 

در هفته دفاع  مقدس بــرای ادای احترام به شــهدای گمنام همراه 16
با معاونان و مدیران خود به مقبره الشهدای بوستان بهمن رفتیم.

محمدامین سالاری پور

منطقه 

به همراه مدیر کل محیط زیست شهرداری تهران در جلسه نظارت 7
ستادی محیط زیســت منطقه ۷ حضور داشــتم و در مورد مسائل 

زیست محیطی منطقه بحث و گفت وگو شد.

نصرالله آبادیان

منطقه 

تامین روشــنایی در نقاط بی دفاع شــهری به  منظور ارتقای آرامش 14
و رفاه شهروندان ازجمله اقداماتی اســت که در دستور کار منطقه 
قــرار داده ام و در همیــن راســتا عملیــات تامیــن روشــنایی و نصب 

۱5 پایه چراغ انجام شد.

امیر یزدی

منطقه 

به همــراه رئیــس ســتاد گردشــگری شــهرداری تهــران، مدیرعامل ۲0
ســازمان ورزش شــهرداری تهران، رئیس هیأت کوهنوردی استان 
تهران و رئیس هیأت کوهنوردی شهرستان ری، مسیر کوهستانی 
راگا مورد بازدید و بررســی قرار گرفت. این بازدید با هدف بررســی و 
تجهیز این مســیر با توجه به تأکید شــهردار تهران مبنی بر توســعه 

گردشگری طبیعی در تهران انجام شد.

رضا شنگی

منطقه 

بــه مناســبت گرامیداشــت هفتــه دفــاع  مقــدس، بــا حضــور در ۲
بیمارســتان روانپزشــکی نیایــش از جانبــازان ســرافراز عیــادت و 

دلجویی کردیم.

مهدی صالحی

منطقه 

روز گذشــته با حضور در یادواره شــهدای مناطق ۱۰ و ۱۱ و همچنین 10
برگزاری جلسه تقدیر از ایثارگران شاغل در منطقه و در ادامه بازدید 
از خانواده معظم شهید و غبارروبی یادمان شهدای گمنام بوستان 

رضوان ؛ به مقام والای شهدا ادای دین و  احترام کردیم.

مهدی اخ الصنایع

منطقه 

در مراسم یادواره شهدای اقلیت های دینی و مذهبی که به همت 6
روابط عمومی منطقه  ۶ برگزار شد، شرکت کردم. همچنین در آیین 
غبارروبی مزار شــهدای گمنام به مناســبت هفته دفــاع  مقدس در 

منطقه نیز حضور داشتم.

مرتضی روحانی

منطقه 

از بهسازی بازارچه شهرستانی با همراهی رضا صیادی، مدیرعامل 13
سازمان زیباسازی شهر تهران بازدید و در راستای رفاه شهروندان و 

کسبه، آخرین وضعیت عملیاتی این طرح را بررسی کردم.

محمد هادی علی احمدی

منطقه 

ســومین مرکز مهــارت آموزی کوثــر در خیابــان عبدی ناحیــه یک با 19
ظرفیت اشتغال 45نفر راه اندازی شده است. روز گذشته بازدیدی 

از این مرکز داشتم.

تورج فرهادی

منطقه 

روز  گذشته نشستی با شهرداران نواحی ۹گانه منطقه داشتم و پیگیر 4
مصوبات حضور معاون امور مناطق در شمال شرق پایتخت شدم.

علی اصغر کمالی زاده

منطقه 

روز گذشــته همراه  با ارزیاب مرکز نوسازی و تحول اداری شهرداری 17
تهران از روند پیاده ســازی نظام آراســتگی محیط کار در منطقه ۱۷ 

بازدید کردیم.

رضا سیفی

منطقه 

روز  گذشــته آقــای علیرضا نادعلی، ســخنگوی شــورای شــهر تهران 8
بازدیــدی از منطقــه داشــتند و همــراه ایشــان از پروژه هایــی مانند 

باغ راه فدک دیدن کردیم.

فاطمه تنهایی

منطقه 

کلنــگ ۹ پــروژه تجمیعــی، با حضــور مهــدی هدایــت، مدیــر عامل 15
ســازمان نوســازی شــهر تهران در راســتای نوســازی محلی محلات 

اتابک و مینابی منطقه ۱5 به زمین زده شد.

محمد شیری

منطقه 

همراه با جمعی از ایثارگران شاغل در شهرداری منطقه ۲۱ بازدیدی ۲1
از پارک ملی هوا فضا و دستاوردهای نظام مقدس جمهوری اسلامی 

در حوزه های دفاعی و پدافندی داشتم.

رضا پوریافر

منطقه 

در بازدیــد صبگاهــی خود به همــراه معــاون حمل و نقــل و ترافیک ۲۲
منطقه از روند فعالیت های صورت گرفته در ایســتگاه های در حال 
ســاخت خــط ۱۰ متــرو تهــران واقــع در ایــن محــدوده غربــی تهران 

بازدید کردم.

مسعود نصرتی

شماره تلفن ارتباطي با خوانندگانبا مردم

زمانبندی حرکت اتوبوس های کوهسار- ارم سبز رعایت نمی شود
از اتوبوس خط کوهســار- ارم سبز برای رســاندن دخترم به 
مدرسه استفاده می کنم. این اتوبوس ها که زیرنظر شرکت واحد 
دایر هستند، دارای زمانبندی حرکتی هستند که باید رعایت 
شــود. مثلا صبح ها مطابق این زمانبندی ساعت ۶و 1۵دقیقه 
اتوبوس باید حرکت کند اما این زمانبندی رعایت نمی شود و به 
جای این ساعت ۶و ۵۰دقیقه حرکت می کند که باعث تأخیر در 
رسیدن به مدرسه و محل کار مسافران می شود. انتظار می رود 
این زمانبندی ها رعایت شود و اگر محدودیت هایی وجود دارد 
حداقل در ساعات ابتدایی روز برای جلوگیری از تأخیر مسافران 
ســرویس ها با زمان های کمتر ارائه شود تا مردم سر ساعت به 

محل کار و درس شان برسند.
هدایتی از تهران 

جایگاه های سوخت خراسان جنوبی بنزین سوپر ندارند
از حدود 2 هفته قبــل هیچ کدام از جایگاه های ســوخت در 
خراســان جنوبی بنزین ســوپر ندارند درحالی که قبل از آن 
مشکلی در این زمینه نبود و برخی جایگاه ها بنزین سوپر عرضه 
می کردند. جایگاه دارها از کمبود می گویند در حالی  که به نظر 

می رسد چنین موضوعی صحت ندارد.
سلطانی از بیرجند

خیابان بهار شمالی نیازمند نظافت فوری است
مدت هاســت که وضع نظافت خیابان بهار شــمالی مساعد و 
مطلوب نیســت. تعدد مغازه های پروتئینی و میوه فروشی در 
این محدوده هم وضع را بدتر کرده خصوصا اینکه مغازه داران 
هیچ اهمیتی به نظافت محوطه مقابــل مغازه خود نمی دهند 
و تقریبا همیشــه مقــداری از محتویات و اجنــاس غیرقابل 
مصرفشان در پیاده رو به چشم می خورد. از شهرداری منطقه 
عاجزانه درخواســت داریم تا هر چه زودتر سرو سامانی به این 

وضعیت بدهند.
سروش از تهران

آسفالت کوچه برادران حاتمی در منطقه12 رها شده است
چندی قبل کوچه برادران حاتمی واقع در محدوده پارک کوثر 
در منطقه 12برای لوله کشی کنده کاری شد و بعداز لوله کشی به 
حال خود رها شد. این منطقه با مشکلاتی ازجمله انباشت زباله، 
معتادان متجاهر و بی شــمار وانتی مواجه است و  این وضعیت 
اوضاع را به هم ریخته تر کرده است. لطفا نسبت به ساماندهی 

این وضع اقدام شود.
قادری از تهران

تفاهمنامه بین شــهرداری تهران و وزارت دفاع 
درخصوص انجــام مطالعــات و فراهم شــدن 
زیرساخت ها برای تراموا امضا شد، اما این اقدام به 
مذاق مدیران قبلی خوش نیامد؛ مدیرانی که یکی 
از آرزوهایشان احداث تراموا و آوردن اتوبوس برقی 
به تهران بود و حتی برای آن جلســه هم اندیشی 
تشکیل دادند، حالا می گویند: »احداث تراموا در 

حال حاضر، عقلانی نیست.« 
علیرضا زاکانی در حاشیه جلسه چهارشنبه هیأت 
دولت در جمع خبرنگاران در پاســخ به پرسشی 
درباره اظهارات رئیس ســابق شورای شهر تهران 
مبنی بر اینکه ســاخت تراموا، 2۰ میلیون دلار 
هزینــه دارد و بی فایده بوده و 

شــهرداری تهران به دنبال کارنامه سازی است، 
گفت: جز خنده نمی شود کاری کرد!

وی گفت: مــن آن مصاحبــه را دیــدم، نه عدد 
می دانســتند و نه چیز دیگری، با حدس و گمان 
حرف زده بودند. خیلی بد است که آدم چیزی را 
که بلد نیست، بگوید؛ زیرا که مجبور نیست حتما 
حرف بزند! امروزه کل دنیا و کشورهای بزرگ به 
ســمت بهره برداری از چنین الگوی حمل ونقلی 
رفته اند و این  شــکل حرف زدن بی مبنا، علاقه ای 
برای پاسخگویی از سوی ما ایجاد نمی کند. گوش 
ما از این حرف ها پر اســت. زاکانی یادآور شد: در 
حال حاضر در شــهرهای بزرگ، یکی از الگوهای 
برتر توســعه حمل ونقل، همین تراموا محسوب 
می شــود که هم حمل ونقل پاک است و هم یک 
دوره زمانی ارائه خدمت بالا را به  خود اختصاص 
می دهد. مطالعات تراموا از ابتــدای دهه ۹۰ و یا 
قبل از آن اســت و امروز مجموعه ها ادله منطقی 
که مبتنی بر صرفه و صلاح شــهر در این 
زمینه اســت، ارائه می کنند، البته باید 
مسیر تصویب در شــورا نیز طی شود. 
وی تأکید کرد: هزینه های این طرح هم 
مبتنی بر الگوی ارائه خدمت، متفاوت 

سرنوشت غرفه داران بازارگل 
پس از تغییر کاربری

ملک بازار گل و گیاه شهید محلاتی بخشی از اراضی 
موسوم ســلیمانیه اســت، این اراضی در گذشته از 
منطقه 1۵شروع می شد و تا منطقه تهرانپارس در 
شرق تهران ادامه داشــت، در حال حاضر بازار گل 
و گیاه و اراضی زراعی پشت بازار گل تنها باقیمانده 

اراضی سلیمانیه هستند.
عرصه بازار گل و گیاه به نام دولت با نمایندگی اداره 
کل راه و شهرســازی تهران است، شهرداری تهران 
براساس صورتجلسه 22۰شــورای طرح و بررسی 
ســال ۶2، مدعی مالکیت عرصه بازار گل و گیاه به 
شهرداری تهران به عنوان سرانه شهری است. ستاد 
اجرایی فرمــان امام)ره( نیز براســاس آرای صادره 
از دادگاه انقلاب مدعی تعلق ایــن اراضی به عنوان 
اموال مصادره شده از شرکت آپارتمان سازی  شرق 
به نام ستاد اجرایی است. برخی کشاورزان و زارعان 
اراضی سلیمانیه و متصرفان این اراضی مدعی منافع 
غرفه های ساخته شده روی بازار گل و گیاه هستند.

کلیه غرفه ها و ســازه های بازار گل و گیاه به صورت 
غیرقانونی و بدون پروانه ســاخته شده و دارای رأی 

ماده 1۰۰است.
به دلیل سازه های غیرقانونی و بدون پروانه ساخته 
شده، این بازار از نظر ایمنی فاقد ایمنی لازم و جزو 
اماکن پرخطر شهر تهران از نظر ایمنی است. با توجه 
به اینکه برای تخریب، نوســازی و ساخت بازار گل 
ایمن و قانونی در محل مورد نظر نیاز به تغییر کاربری 
ملک بازار گل است، بنابراین موضوع تغییر کاربری 
این بازار در دســتور کار کمیســیون ماده ۵قانون 

شهرداری قرار گرفت و در حال پیگیری است.
کمیسیون ماده ۵به شرطی با تغییر کاربری مرتبط 
با احداث بازار گل و گیاه بــازار موافقت می کند که 
صرفا در قالب بازار گل و گیاه و با رعایت شــرایط و 
ضوابط مربوطه و ارائه طرح پیشنهادی لازم از سوی 
مالک اقدام شــود. موضوع بازار گل و گیاه تا وصول 
نتیجه نهایی در دستور کار شــورای حفظ حقوق 
بیت المال قوه قضاییه است و قرار است بعد از تغییر 
کاربری، موضوع واگذاری آن به غرفه داران بازار گل 

پیگیری شود.

بازار گل محلاتی به فصل تغییر رسید
گزارش همشهری از ایده هایی برای ساماندهی مهم ترین بازار گل تهران

لیلا شریفگزارش
روزنامه نگار

واکنش شهردار تهران به اظهارات محسن هاشمی

جزخندهنمیشودکاریکرد
است، اما آنچه برآورد شده 2۰۰ میلیون دلار برای 

1۸ کیلومتر خط است.
جالب است بدانید پیشنهادهای طنزگونه ای هم 
در دوره پیش داده انــد که حالا فراموش کرده اند. 
موضوع اتوبــوس هوایی و تاکســی هوایی! اوایل 
اردیبهشــت ســال ۹۸بود که محمدعلیخانی، 
رئیس کمیســیون عمران و حمل ونقل شورای 
شهر تهران از طرح راه اندازی اتوبوس های هوایی 
در منطقه یک شــهرداری تهران خبر داد و گفت 
که اتوبوس هوایــی مانند تله کابین اســت، هم 
جاذبه گردشــگری دارد و هم به ترافیک کمک 
می کند. این پیشــنهادها به اینجا ختم نشد و او 
از ورود تاکســی هوایی هم حمایت کرد و گفت 
که در دنیا تکنولوژی در حال پیشــرفت است و 
مدهــای حمل ونقل تازه ای به مدهای گذشــته 
 افزوده شده است و باید به این سمت حرکت کنیم؛ 
با این حال تراموا آرزوی شــورای قبل بود و اواخر 
سال ۹۹هم محمد ســالاری، رئیس کمیسیون 
معماری و شهرسازی شورای پنجم شهر تهران هم 
گفت که برای اتوبوس هوایی بارها جلسات برگزار 
شد، اما به سرانجام نرسید. با این توصیف برخلاف 
تصور برخی، پیگیری تراموا در تهران عقلانی تر از 
اتوبوس هوایی است. با همه اینها که مشخص است 
تراموا و اتوبوس برقی آرزوی بزرگ اصلاح طلبان 
بوده اســت، باید بگوییم؛ آقای هاشمی به خاطر 
عملکرد قبلی و موضع گیری های سیاســی تان از 

مردم عذرخواهی کنید.

حتما روزانه وقتی از محل کار تا منزل یا تا فروشگاه سرکوچه تان و یا حتی تا خانه دوست و آشنا تردد 
می کنید یا هنگامی که به خرید می روید و روزمرگی تان را خوب و بد می گذرانید. گاهی مشکلی جلوی 
پای شما سبز می شود که نمی دانید چطور می توانید آن را رفع کنید؛ مثلا آسفالت کوچه و خیابان شما 
خراب شده، پسماند همسایه تان آزاردهنده است یا موجودات موذی را در راه دیده اید  و کلافه شده اید. 
تلفن را بردارید؛ شماره 02123023337 که تلفن ارتباط با خوانندگان همشهری است را بگیرید تا 

مسائل و مشکلات شما را از مدیران شهری پیگیری کنیم.

درخواست شهروند: یکی از مشکلات شــهروندان منطقه 1۸تهران که اهالی آن را بارها از طریق معتمدان 
محلی به گوش مسئولان رسانده اند، مرمت و نوسازی پیاده رو ها و انهار خیابان های مدائن و طالقانی است که بر اثر 
مرور زمان دچار فرسودگی شده اند، اگر مسئولان فنی و عمران شهرداری به این بخش از منطقه رسیدگی کنند، 

چهره محله زیباتر می شود و به دلیل ناهمواری سطح زمین، خطری جان شهروندان را تهدید نمی کند.

پاسخ مسئول: پیاده روسازی و اصلاح نهر این محدوده نزدیک به 3کیلومتر است که برای رفاه حال شهروندان آن 
را به سرعت انجام می دهیم. زکی الله میری زاده، معاون فنی و عمرانی شهرداری منطقه 1۸ با توضیح این مطلب 
می گوید: »طبق برآوردی که انجام دادیم، معلوم شد 3کیلومتر پیاده روسازی و اصلاح نهر در خیابان های مدائن 
و طالقانی با هدف ارتقای سیما و مناظر شهری و حفظ محیط زیست انجام می شود. براساس تقسیم بندی معابر 
و اولویت بندی آنها برای انجام این عملیات، در بلوار مدائن که در مجاورت میدان معلم و بسیاری از دسترسی ها 
و شــریان های مهم منطقه قرار گرفته بیش از هــزار و ۶۰۰مترمربع و در خیابان طالقانــی نیز ۵۰۰مترمربع 
پیاده روسازی انجام و در بخش اصلاح انهار نیز ۹۰۰متر طول کار صورت می گیرد.« میری زاده ادامه داد: » با اجرای 
این 2 بخش عملیات عمرانی که در مجموع حدود 3کیلومتر می شود، علاوه بر ارتقای سیما و مناظر شهری در بخش 

پیاده روها، بخشی از معضلات زیست محیطی ناشی از فرسودگی انهار برطرف خواهد شد.«

معاینهفنیخودروبهدرمنزلتهرانیهامیرسد
آلودگی هوا بلای جان شهرهای بزرگ ازجمله تهران شده است، در گذر زمان راه های مختلفی همچون گسترش فضای سبز، استفاده از حمل ونقل 

حمل ونقل
عمومی و ... به عنوان راهی برای گریز از این آلودگی انتخاب شــدند و در این میان معاینه فنی خودروهای شهر نیز در قامت یک راه حل در کنار 
گزینه های دیگر از سوی شهرداری پیگیری می شود. اهمیت الزام خودروها به معاینه فنی موجب شد تا روز گذشته نخستین همایش ملی معاینه فنی 

خودرو با رویکرد ارتقای ایمنی و کاهش آلودگی هوا برگزار شود.

 
 شهردار ســابق تهران در واکنش به دستاورد های اخیر مدیریت فعلی شــهر تهران در حوزه 
حمل ونقل عمومی، با بیان برخی جملات و اشــاره بــه برخی موارد، تــلاش کرده تا ضمن 
زیرســؤال بردن و لوث کردن موفقیت های مدیریت شــهری، به مخاطب خــود القا کند که 
دستاورد های بزرگی چون عملیاتی شــدن قرارداد ۶3۰ واگن چینی یا گرفتن بهره برداری از 
قطار ملی لقمه هایی بوده که در دوره قبلی گرفته شده و مدیریت فعلی فقط آن را میل کرده و 

سند آنها را به نام خودش زده است! 

دولت قبل تأمین مالی 630 واگن را انجام نداد
در آستانه سفر شهردار تهران به چین و نهایی کردن قرارداد خرید ۶3۰ واگن از این کشور، پیروز 
حناچی، شهردار سابق تهران گفته است که خرید این واگن ها از اساس ربطی به مدیریت شهری 
فعلی تهران ندارد و به تلاش های مدیریت قبلی برمی گردد و مدیران فعلی از این دستاورد به نفع 
خودشان برداشــت کرده اند! اصل ماجرای این واگن های چینی اما چیز دیگری است. براساس 
توضیحات ارائه شده از سوی محسن هرمزی، سرپرست معاونت حمل ونقل و ترافیک شهرداری 
تهران، اصل ماجرای قرارداد ۶3۰ واگن چینی از این قرار است که در سال ۹7 قراردادی بین دولت 
ایران و چین برای خرید واگن بسته می شود که در ادامه دولت نمی تواند منابع مالی آن را تامین و 
پرداخت کند که این موضوع با اعتراض پیمانکار چینی هم روبه رو می شود، اما در سفر سال گذشته 
معاون نخست وزیر چین به ایران، طرف ایرانی موضوع قرارداد ۶3۰ واگن را مطرح می کند و این بار 

دولت و شهرداری تهران با کمک هم این مشکل مالی را حل و فصل می کنند. به نظر اکنون که این 
گره چند ساله با پیگیری های مدیریت جدید شهری و تعامل و همکاری صورت گرفته با دولت باز 

شده است، مدیریت قبلی به  دنبال سهم خواهی از این موفقیت بزرگ است.

رونمایی از قطعات مونتاژ شده
همچنین پیروز حناچی در مورد قطار ملی هم مدعی شده و گفته است که: »در دوره قبل از یک 
رام )7 واگن( با حدود ۸۰درصد تولید داخلی پرده برداری شــد.« در واقع شهردار سابق تهران 
تلاش دارد که اثبات کند قطار ملی دستاورد دوره قبل است، اما پیگیری ها در این رابطه نشان 
می دهد که اصل ماجرا چیز دیگری است. رونمایی صورت گرفته بیشتر جنبه ظاهری داشت و 
بدون طراحی نرم افزار مدیریت قطار)TCMS( و همچنین پشت سر گذاشتن تست های سرد 
و گرم و اخذ مجوز و تأییدیه های بین المللی لازم برای ســیر در خطوط و مسافرگیری فقط از 
ظاهر فیزیکی قطار ملی رونمایی شد. این در شرایطی است که بخش دوم یعنی طراحی نرم افزار 
مدیریت قطار و موفقیت در تست ها برای گرفتن مجوز بخش اصلی و مهم پروژه بود که مدیریت 
سابق احتمالا برای اینکه مبادا افتخار بهره برداری از قطار ملی به نام مدیریت بعدی ثبت و ضبط 
شود، عجولانه و بدون تکمیل بخش نرم افزاری که بخش مهم تر پروژه محسوب می شود، اقدام 
به رونمایی از این محصول کرد. در این رابطه محســن هرمزی، سرپرست معاونت حمل ونقل 
و ترافیک شهرداری تهران و مدیرعامل شــرکت مترو به همشهری می گوید: »قطار ملی را در 
شرایطی تحویل گرفتیم که فقط طراحی و مونتاژ قطعات آن انجام شده و تست های لازم برای 
اخذ مجوز سیر را پشت سر نگذاشته بود. در واقع رونمایی که انجام شد مربوط به مونتاژ قطعات و 
بخش سخت افزاری کار بود و بیش از یک سال و نیم برای پشت سر گذاشتن تست های سرد و گرم 
قطار ملی و اخذ مجوزهای بین المللی، کارهای مختلف صورت گرفت و زمان صرف شد. از زمانی 
که قطار ملی را تحویل گرفتیم بالغ بر 11۰ساعت تست گرم روی قطار انجام شده است. بخش 

مهم کار یعنی نرم افزار مدیریت قطار )TCMS( طراحی شد که 
سیستم کنترل مدیریت قطار اســت. در فرایند تست ها و اخذ 
مجوز های بین المللی که لازمه کار برای سیر قطار ملی در خطوط 
و مسافرگیری است، تمام مراحل طراحی و مونتاژ قطار دوباره 

بخش به بخش صورت گرفت و چک شد تا مطابق 
نظر شرکت های بین المللی از استاندارد های 

لازم برخوردار باشد. خوشبختانه تمام مراحل 
تست قطار با موفقیت پشت سر گذاشته 
شده اســت و به زودی مجوز سیر آن در 
خطوط را اخذ خواهیم کرد. نکته مهم تر 
اینکه الزام بود تــا ۸۵درصد از دانش 
طراحی قطار، بومی و داخلی باشــد 
که این دوره طی فرایند تســت ها و 
اخذ مجوز، با افزایش دانش و ارتقای 
فناوری در ساخت قطار مترو، عمق 
داخلی سازی  قطار ملی امروز به حدود 
۹۰درصد افزایش پیدا کرده است.« 

مهدی اسماعیل پور؛ روزنامه نگار

رونمایی از قطار مونتاژ شده  یا بهره برداری از قطار ملی؟

 900.000 
دستگاه

 خودرو در معاینه فنی  
پذیرش شده

11 درصد 
مردودی ها به علت 

نواقص آلایندگی

70 درصد 
گواهی معاینه فنی را در 
مراجعه اول دریافت 

کرده اند

10درصد 
مردودی ها مربوط به 

نقص ترمز

آمار و ارقام معاینه فنی در سال جاری

 70درصد 
دلیل آلودگی

 خودروهای فرسوده

۲0میلیون
 وسیله نقلیه کشور 
نیازمند معاینه فنی

8 خط 
سیار معاینه فنی در 

 سال  جاری اضافه
 شده است.

    معاینه فنی موتورسیکلت ها
  11 خط معاینه فنی موتورسیکلت در تهران 

  مراجعه کمتر از 500دستگاه در سال گذشته

90درصد
عمق داخلی سازی  قطار 

ملی در دوره جدید

18ماه
صرف زمان برای 

تست های قطار ملی

سال 140۲
اجرایی شدن قرارداد 

630 واگن

110ساعت
 تست گرم 
قطار ملی

گسترش خطوط سیار معاینه فنی
شادی مالکی، مدیرعامل شرکت ستاد معاینه فنی خودروهای تهران:  یکی از 
اقدامات مناسب در این دوره از مدیریت شهری این است که علاوه بر توسعه 
مراکز ثابت معاینه فنی، خطوط سیار نیز توسعه و گسترش پیدا کرده اند؛ 
به طوری که در سال های گذشته 7خط سیار راه اندازی شده بود، اما امسال 
۸خط به خطوط قبلی افزوده شده و تعداد خطوط سیار به 1۵خط رسیده 
است. با توجه به برنامه ریزی ستاد معاینه فنی خودروهای تهران قرار است تا 
در6 ماهه دوم سال  جاری شاهد فعالیت یک تا 2دستگاه پرتابل معاینه فنی 
در مقابل در منازل باشیم. همچنین قرار است که پرتابل های معاینه فنی 
در منازل به  صورت کوتاه مدت در برج های مسکونی واحدهای متمرکز و 
ارگان های دولتی مستقر شوند. در این شیوه علاوه بر تعرفه مشخص معاینه 
فنی خودروهای سبک و سنگین، مبلغی نیز بابت جابه جایی پرتابل های 
معاینه فنی از شهروندان و مراجعه کنندگان اخذ خواهد شد. برخی خودروها 
مشمول معاینه فنی نیستند، اما در مراجعه به مراکز متوجه می شویم که آمار 
خرابی این خودروها با دیگر خودروها تفاوت چندانی ندارد. گفتنی است 
معاینه فنی سیار امکان جا به جایی در بازه زمانی کوتاه مدت را ندارد، این 
خطوط برای بازه زمانی یک تا 2 سال بر روی زمین مستقر می شوند اما خطوط 
معاینه فنی پرتابل به صورت هفتگی یا بازه زمانی کوتاه تر جا به جا می شوند. 
همچنین در شیوه معاینه فنی پرتابل، تجهیزات به وسیله یک کفی حمل 

می شوند و امکان گذاشتن تجهیزات روی زمین مهیاست.

مکث

گلایه از کیفیت خودروهای داخلی
سردار سیدتیمور حسینی، جانشین راهور فراجا: من در مورد منابع آلاینده به آمار 
دقیق نرسیدم. ما در کشور نزدیک ۴0میلیون وسیله نقلیه داریم که 20میلیون آنها 
مشمول معاینه فنی هستند. خواهش می کنم تحقیق شود که سهم آنها که مشمول 
نیستند در آلودگی چقدر است؟ یک کارشناس به من گفت که خودروهایی که ما 
می سازیم یورو ۴ و ۵ هستند، اما بعد از گذشت 6 ماه، یورو آنها به 3تنزل پیدا می کند. 
در یک تحقیق دیگر باید مشخص شود که سهم خودروهای دارای معاینه فنی در 
آلایندگی چقدر است؟ نباید این نگاه ایجاد شود که کارهای ما در راستای درآمد زایی 
است. زبان ما مو درآورد که حوزه خودرو دچار تحول شود، اما نشد و من امیدی به 
تغییر این حوزه ندارم. برخورد با معاینه فنی کار ساده ای است، اما از نظر من چاره کار 
نیست، چاره کار پرداختن به  علت های اصلی است که باید هزینه هایش را بپردازیم.

مکث

جلوگیری از اخذ معاینه فنی پلاک تهرانی ها در شهرستان ها
سوده نجفی، عضو هیأت رئیسه شورای شهر: آلودگی هوا در تهران بیداد می کند 
و70درصد دلیل آلودگی، وجود خودروهای فرسوده است. آمار مرگ ومیر به  دلیل 
آلودگی هوا در تهران برابر با تصادف های جاده ای است؛ خودروهایی که پلاک تهران 
دارند به دلیل آنکه معاینه فنی در تهران سخت تر است برای این کار به شهرستان ها 
مراجعه می کنند، چون آنها سهل تر کار را انجام می دهند که این یک مشکل است 

و باید پیگیری شود.

مکث

...
ری

شه
هم

لو 
ا

مساحت بازارگل محلاتی
زمان ایجاد
وضعیت

 30درصد غرفه ها مربوط به خشکه فروشی )لوازم تولد(
یکی از 4ساختمان ناایمن در منطقه۱4

 10اخطار و 8 دستورالعمل ایمن سازی  از سال۹۲ تا ۱4۰۰

۲5481 متر مربع
137۲ سال

600 غرفه


